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 Tak ti pěkně, Vláďo, Vladimíre Vladimiroviči Putine, 
děkuji. Říkal jsem si, že by k životnímu jubileu mohl přijít 
nějaký speciální dárek. Ale tohle se ti fakt nepovedlo, tohle  
sis mohl odpustit, a nejen na moje narozeniny.  
Nikdy by mě ani ve snu nenapadlo, že se dožiju toho, že v 
svých padesáti letech se bude válčit v Evropě necelých 400 
km od našich hranic v místech, která ještě před 84 lety byla 
součástí Československé republiky. Ano, ve světě se válčí 
někde každou chvíli, ale tohle už je proklatě blízko. Nikdy by 
mě nenapadlo, že tahle zvůle z vůle jednoho z nejmocnějších 
mužů světa je skutečná a skutečně možná. Nikdy by mě 
nenapadlo, že uvidím na vlastní oči utíkat tisíce lidí z jejich 
domovů, že uvidím maminky s dětmi mnohdy jen s igelitovou 
taškou či malým kufříkem, ve kterém je všechno, co jim 
zbylo. Nikdy by mě nenapadlo, že uvidím historická města 
jako Kyjev a Charkov, jak se mění kvůli „speciální vojenské 
operaci“ v trosky.  
Válka. Slovo, se kterým jsem jako kluk v míru vyrostl, protože 
jako všichni kluci v mém věku jsme si na válku a válčení 
hráli celé dětství, ale nevěděli jsme, co vlastně, kromě pár 
škrábanců a rozbitých hlav, to slovo znamená. Je to slovo, 
jehož skutečný význam si člověk začíná kvůli tomu, co se děje 
na Ukrajině, pozvolna uvědomovat až teď. Takřka nepřetržitě 
můžeme vnímat obrovskou statečnost ukrajinských lidí, ať 
již jde o vojáky na frontách, nejrůznější dobrovolníky, lékaře 
v obklíčených městech, ale i ty maminky s malými dětmi a 
staré lidi, kteří musí prchat před zákeřnou a neomluvitelnou 
agresí. Svět se změnil, ale zlo nepřichází jako fiktivní 
monstrózní podívaná z Pána prstenů z Mordoru, ale až moc 
skutečně z Kremlu. 
Chtěl bych vyjádřit svoji podporu Ukrajině, její statečnosti a 
odvaze postavit se mocnému nepříteli. Zároveň bych chtěl 
poděkovat všem lidem, kteří dokáží utečencům v pro ně tak 
nelehké době jakýmkoli způsobem pomáhat. Je to úžasné 
lidské gesto, které si zaslouží uznání. A jsem přesvědčen o 
tom, že většina utečenců to oceňuje a nechce nás využívat 
a zneužívat náš systém. Je třeba mít i na paměti, že válku 
nevedou obyčejní Rusové, nevede ho ta mlčící většina, ale jen 
pár mocichtivých a ziskuchtivých pánů z Kremlu a okolí. Proto 
si myslím, že je třeba k těm obyčejným Rusům přistupovat 
stejně, jako jsme k nim přistupovali kdykoli předtím.

Na závěr se mi vybavuje text jedné písně od skupiny 
Synkopy 61 – „napsal si někdo na starej kůl, prostinkej nápis 
válka je vůl“. A to je přesný…

starosta

Pomoc pro Ukrajinu
Barbarské přepadení Ukrajiny a 
válečné zločiny, které tam Putinovi 
pohůnci páchají, zasáhly zřejmě 
většinu našich občanů. Ne všechny 
ale stejně. I tak se v zasedací 
místnosti městského úřadu sešlo 
větší množství věcných darů pro 

strádající obyvatele bombardovaných měst i pro uprchlíky. Jednalo se 
o přikrývky, karimatky, toaletní, zdravotnické a hygienické potřeby i o 
trvanlivé potraviny. Občané Staňkova a okolí je nosili ve dnech 2. – 4. 
března, kde je přebírali a třídili pracovníci a pracovnice městského úřadu, 
samozřejmě i po své pracovní době. Těm, kdo dary přinesli, i těm, kteří 
sbírku organizovali, je třeba poděkovat.
Kromě této humanitární sbírky městské zastupitelstvo přijalo následující 
usnesení:

Zastupitelstvo města Staňkov se na svém zasedání dne 28. února 
2022 zabývalo mimo jiné i situací na Ukrajině a zejména konkrétní pomoci 
válkou zasažené zemi. Následně pak schválilo:  
- poskytnutí okamžité finanční pomoci ve výši 100 000,- Kč s tím, že tato 
částka nemusí být konečná, 
 - vyhrazení tří bytových jednotek pro evakuované obyvatele Ukrajiny. 
Ubytování bude poskytnuto zdarma po nezbytně nutnou dobu, rovněž tak 
město zajistí pro ubytované zdarma další nezbytně nutné životní potřeby - 
v případě potřeby přepravu konkrétních evakuovaných obyvatel Ukrajiny z 
ukrajinsko-slovenských hranic do Staňkova, 
 - vyvěsit od 1. března na městském úřadu jako výraz solidarity vlajku 
Ukrajiny společně s vlajkou města, 
- požádat obyvatele města, kteří mohou poskytnout nějaké ubytování, 
nejlépe bezplatně, aby svoji nabídku zaslali na město k dalšímu využití,  
- uspořádání charitativní akci Bigbít pro Ukrajinu, která se uskuteční 11. 
3. 2022 od 20:00 hodin v Lidovém domě ve Staňkově. Vystoupí kapely 
Hrajem?, Olympic revival, DOA rock, Lionika a Telefon. Veškerý výtěžek 
bude zaslán na pomoc Ukrajině.  
 Závěrem pak všech 15 zastupitelů přispělo každý částkou 1 500,- 
Kč na pomoc Ukrajině. Částka 22 500,- Kč byla bezprostředně zaslána na 
účet Českého červeného kříže. 

Sbírka pro Ukrajinu
Týden po vypuknutí války na Ukrajině proběhla na Městském 

úřadu ve Staňkově sbírka humanitární pomoci pro Ukrajinu. Ve dnech 
2. - 4. 3. 2022 přinesla bezmála stovka lidí převážně nové či jen málo 
opotřebované věci, takže žádnou veteš, jak jsem se dočetl někde na 
facebooku. Chtěl bych touto cestou ještě jednou moc poděkovat všem, 
kteří se sbírky zúčastnili a přinesli tolik potřebné věci, jako byly léky, 
spacáky, peřiny, karimatky, hygienické potřeby a podobně.  
     pokračování na straně 2 
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pokračování ze strany 1
Původně se mělo všechno odvézt do skladu Plzeňské charity, ale 

nakonec převážná většina darů skončila tam, kde jich bylo zapotřebí nejvíc 
– na slovensko-ukrajinské hranici, kam jsme společně s místostarostou Jiřím 
Bekem vyrazili pro čtyřletou holčičku Lisu s maminkou a tetou, kterou již 
ve Staňkově očekávali příbuzní. Jejich příběh je stejně smutný jako příběh 
statisíců jiných s tím rozdílem, že ony jsou sice daleko od domova, ale v 
bezpečí. Pochází ze Žitomiru, asi 120 km za Kyjevem. Vlaky nejely, tak dostal 
tatínek Lisy povolení odvézt je 900 km na slovenské hranice a pak se vrátit 
zpátky do domobrany. S ním tam zůstal ještě jeho tatínek, který odcestovat 
mohl, ale nechtěl tam nechat syna samotného. Věci jsme vyložili na hranicích, 
kde si je okamžitě začali přebírat a třídit zástupci Červeného kříže. Na vlastní 
oči jsme mohli vidět tu beznaděj desítek či stovek lidí, převážně maminek 
s dětmi a starších lidí, kteří museli s jedním kufrem opustit svoje domovy a 
kteří se ne vlastní vinou ocitli daleko od domova a nevěděli, kdy a zda vůbec 
se ještě někdy vrátí domů. Viděli jsme ale i obrovský pocit sounáležitosti 

a ochoty pomáhat u stovek dobrovolníků, kteří si na hranicích jednotlivé 
utečence přebírali a řešili s nimi, kam a jak dál. A ještě jedna věc byla 
naprosto překvapující: Na hranicích panoval velký zmatek, jak najížděla 
stále nová a nová auta pro utečence a s humanitární pomocí. Auta se 
musela otáčet mezi kamiony, vycouvávat z jednosměrek a podobně. Na 
všechen tenhle chaos dohlížela slovenská police, armáda a hasiči a všichni 
byli úplně v klidu, nebyli nervózní, naopak pomohli a poradili, když někdo 
někam špatně najel. Nakonec jsme auto zaplnili. Až do Prahy jsme vezli 
další maminku se třemi dětmi, která odtud pokračovala dál. Do Staňkova, 
cca 2000 km od domova, přijela malá Lisa po dlouhé 32,5 hodinové cestě. 
Byl pro ni a pro její maminku s tetou připraven byt V huti, který v rekordním 
čase zvládly připravit technické služby společně s odborem správy budov. I 
těm patří velký dík. Malá Lisa už chodí do školky a maminka s tetou pracují 
u technických služeb. A jejich největší přání? Vrátit se co nejdříve domů.  
A já jim ze srdce přeji, aby se jim brzy vyplnilo.                                           starosta

Usnesení z jednání rady města dne 
9. 2. 2022

Rada města schvaluje
- žádost Diecézní charity Plzeň – 
Farní charity Staňkov, Hlavanova 16, 
Plzeň o finanční příspěvek na rok 
2022 ve výši 50 000,- Kč,
- žádost Diakonie Západ, Prokopova 
25, Plzeň o finanční příspěvek ve 
výši 10 000,- Kč na částečné pokrytí 
nákladů spojených s poskytováním 
sociální služby Stacionáři Plamínek 
pro osoby s postižením v roce 2022,
- žádost SZHPK MO Staňkov o 
finanční příspěvek (dar) ve výši 
10 000,- Kč a zároveň bezúplatný 
pronájem Lidového domu ve 
Staňkově za účelem pořádání 
členské schůze dne 15. 3. 2022  od 
14.00 hod.,
- žádost  MO ČRS Staňkov o fin. 
příspěvek na práci s dětmi ve výši 
20 000,-Kč, 
- žádost  MO ČRS Staňkov o 
bezúplatné zapůjčení stanu a 
pivních setů od 29. 4. do 1. 5. 2022 
za účelem pořádání členské schůze,
-  návrh Odboru správy budov 
města Staňkov nezvyšovat nájemné 
za pronájem lékařských ordinací 

v budově zdravotního střediska,
- návrh Odboru správy budov 
města Staňkov nezvyšovat odměny 
za správu domů ve Staňkově a za 
správu bytů obce Puclice,
- žádosti p. Rudolfa Lagrona o 
povolení hostování atrakcí lidové 
technické zábavy o staňkovské pouti 
v roce 2022,

bere na vědomí
- výsledek Tříkrálové sbírky 2022,  
během které se vybralo celkem  
29 845,- Kč,
- zprávu o činnosti JSDH Staňkov za 
rok 2021.

Usnesení z jednání rady města dne 
23. 2. 2022

Rada města schvaluje
- bezúplatný pronájem Lidového 
domu ve Staňkově pro MO ČSZ 
Staňkov na výstavu jarních
cibulovin ve dnech 23. - 24. 4. 2022 
a letní výstavu květin  ve dnech  
12. 8. - 14. 8. 2022,
- vyvěšení tibetské vlajky v rámci 
mezinárodní kampaně Vlajka pro 
Tibet  dne 10. 3. 2022.

Usnesení z jednání zastupitelstva 
města dne 28. 2. 2022  

Zastupitelstvo města  schvaluje 
- prodej obchodního podílu ve 
společnosti Městské nemovitosti 
s.r.o. společnosti Dakan s.r.o., se 
sídlem K Remízku 541/33a, Plzeň 
Lhota, za podíl 50 000 Kč,
- smlouvu o převodu obchodního 
podílu ve společnosti Městské 
nemovitosti s.r.o. mezi městem 
Staňkov a obchodní společností 
Dakan s.r.o., Plzeň, zapsané 
v obchodním rejstříku u Krajského 
soudu v Plzni, oddíl C, vložka 12104, 
zastoupenou Ing. Davidem Vičarem, 
jednatelem společnosti,
- indikativní nabídku společnosti 
ČEZ energetické služby s.r.o. na 
výměnu osvětlovacích těles ve 
Staňkově, Ohučově, Vránově a 
Krchlebech v celkovém počtu 483 
těles,
- směnu pozemku z majetku pana 
Jiřího Varty, bytem Křenovy č. p. 
17,  p. č. 1594/2 o výměře 39 m2, 
druh pozemku orná půda v k. ú. 
Staňkov - ves, který vznikl dle GP 
904-1250/2021 vyhotoveného Ing. 
Vlastimilem Žáčkem, s pozemkem 

parc. č. 1595/2 v majetku města 
Staňkov, druh pozemku ostatní 
plocha ostatní komunikace, v k. ú. 
Staňkov - ves o stejně výměře, který 
vznikl na základě stejného GP,
- koupi pozemku parc. č. 1593/2, 
o výměře 56 m2 druh pozemku 
orná půda, v k. ú. Staňkov-ves a 
pozemek parc. č. 1593/3, o výměře 
15 m2 druh pozemku orná půda, 
v k. ú. Staňkov - ves, které vznikly 
oddělením z pozemku parc. č. 1593, 
orná půda dle GP 904-1250/2021, 
vyhotoveného Ing. Vlastimilem 
Žáčkem, od Agro Staňkov. Cena 
za 1m2 30,- Kč. Náklady spojené 
s převodem hradí kupující,
- koupi pozemku parc. č. 1592/2, 
o výměře 177 m2 druh pozemku 
orná půda, v k. ú. Staňkov - ves a 
pozemek parc. č. 1592/3 o výměře 
123 m2 druh pozemku orná půda, 
v k. ú. Staňkov - ves, které vznikly 
oddělením z pozemku parc. č. 1592, 
orná půda dle GP 904-1250/2021, 
vyhotoveného Ing. Vlastimilem 
Žáčkem, od pana MUDr. Karla 
Fichtla bytem Pod Rozhlednou , 
Cheb a paní Mgr. Hettlerové Ivany, 
bytem Baarova, Staňkov II. Cena za 
1m2 30,- Kč. Náklady s převodem 

Z jednání městské rady
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QR kódy ve  
Staňkovsku?

Od tohoto čísla si dovolujeme 
přinést jednu novinku nejen pro 

majitele chytrých telefonů.  Některá 
témata jsou ve skutečnosti mnohem 

obsáhlejší, ovšem ne každý čtenář 
snese celou stranu povídání o tom, co 
ho vlastně moc nezajímá. Stejně tak 
se do  Staňkovska zdaleka nevejdou 
všechny fotografie. Protože je ovšem 
Staňkovsko i na internetu, můžeme si 
tam dovolit dát informací a odkazů na 

daná témata mnohem víc.   
QR kódy  dokáží  v mobilních 

telefonech a tabletech okamžitě otevřít 
dané téma přímo na našich webových 
stránkách a pro čtenáře, kteří  tomuto  

moc neholdují, budou alespoň 
vodítkem, že tématu je na webu  

www.stankovsko.cz  
věnováno víc místa. 

hradí kupující,
- podání žádosti o dotaci z Krajského 
úřadu Plzeňského kraje z programu 
PSOV PK 2022 - Projekty obcí na 
akci: Plynofikaci budovy bývalé 
školy v Ohučově,
- podání žádosti o dotaci z Krajského 
úřadu Plzeňského kraje z programu 
Podpora volnočasových aktivit dětí 
a mládeže v roce 2022 na akci: 
Kluziště se syntetickým ledem,
- podání žádosti o dotaci z Krajského 
úřadu Plzeňského kraje z programu 
Podpora vybudování a modernizace 
sportovišť v roce 2022 na akci: 
Rekonstrukce antukových kurtů,
- podání žádosti o dotaci z Místní 
akční skupiny MAS Český les, z. s., 
vyhlášené v souladu s Programovým 
rámcem PRV SCLLD  schváleným 
ministerstvem zemědělství v rámci 
operace 19.2.1. Programu rozvoje 
venkova na období 2014-2020 
na akci: Pořízení mobilního pódia 
včetně zastřešení,
- pomoc Ukrajině, viz strana 1.

L. Holeček, M. Kastlová, J. Steinbach

Příklad hodný následování
Sběrači odpadu na Mastníku
Nedávno jsem objevil v příspěvcích na facebooku informaci o tom, jak dva 
kluci uklidili Mastník. Za dvě odpoledne sesbírali celý jeden pytel lahví a 
tři pytle převážně plastů. Některé odpadky naházeli ještě do odpadkového 
koše. To si opravdu zaslouží čestné místo v našem listu a velké poděkování.  
Najdou se mezi námi tací, kteří se kluky rozhodnou následovat?              fes

 
Město Staňkov informuje občany, že od 
pondělí 4. dubna do 16. května 2022 bude 
pro veškerá motorová vozidla z důvodu 
rekonstrukce uzavřena silnice vedoucí k 
nádraží. Zároveň bude přesunuta po dobu 
uzavírky i autobusová zastávka. Veškeré 
autobusy, které využívaly zastávku u 
nádraží, budou od pondělí 4. dubna 
stavět na náhradní zastávce v Domažlické 
ulici, naproti Pneuservisu Přibyl. K cestě 
z nádraží na zastávku je nutné použít 
podchod pod železniční tratí, který je 
nově osvětlen a monitorován kamerovým 
systémem. Přístup na nádraží pro pěší 
bude zachován. Děkujeme za pochopení a 
prosíme všechny o zvýšenou obezřetnost 
a opatrnost jak při cestě na vlak, kde 
budete procházet stavbou, tak i při cestě 
na autobus.
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Víte, že POLYSTYREN je 
také recyklovatelný? 
Musíme jej ovšem  
rozdělit do dvou 
druhů. Polystyren 
z obalů od 
elektrospotřebičů a 
obecně obalový patří 
do PLASTŮ, klidně 
nalámaný do žlutých 
kontejnerů. Stavební 
polystyren a obalový 
znečištený potom do 
směsného odpadu. 
Je potřeba ovšem 
dodat, že ve 
sběrném dvoře ve 
Staňkově polystyren 
patří do směsného 
odpadu všechen, 
třídí se dodatečně.

Sběrný dvůr ve Staňkově
Kdo v poslední době navštívil sběrný dvůr, jistě si nemohl nevšimnout 
určitých změn. Aniž bych chtěl hanět předchozí správu, nová tam má 
opravdu UKLIZENO. Dvůr mají na starost dva zaměstnanci města, 
kteří se do toho opravdu pořádně obuli.  Nyní auto s odpadem nejdřív 
zapíšou, sepíšou odpad a potom pošlou k příslušným kontejnerům, 
které auto objede dokola a k bráně se vrací prázdné tak, aby 
neblokovalo auta plná. Možná nový organizační systém vymysleli na 
městě. Možná je to jejich invence. Co ale je  jejich vlastní iniciativa, je 
rovnání odpadu do kontejnerů, kdy se každá papírová krabice trhá a 
skládá, kdy se rámy z oken lámou na jednotlivé díly, aby se jich vešlo 
co nejvíc na co nejmenší objem. Vše doprovází ochota a fyzická 
pomoc při vykládání a třídění a komunikace s úsměvem. Navíc mě 
přesvědčili, že vědí, kam co patří, takže za mě super změna.
Nevím, jestli si sběrný dvůr v minulosti  dokázal poradit opravdu 
s každým odpadem, nicméně je pro mě novou informací, že zde 
můžete nechat i oleje (včetně kuchyňských), léky nebo staré baterie.
A ještě jedna změna, tentokrát systémová z města - berte s sebou 
do sběrného dvora doklad o zaplacení popelnic na tento rok a 
doklad totožnosti. Zavedou si vás do seznamu a dál doklad o platbě 
potřebovat nebudete.  Souhlas - alespoň nám do námi zaplacených 
kontejnerů dál nebudou zdarma vozit odpad z širokého okolí.               

   Ferdinand Schenk

Třídění odpadu 
a Recyklohraní 
na naší škole
Naše škola je již několik 
let zapojena do projektu 
Recyklohraní. Tento projekt se 
snaží o osvětu mezi žáky v oblasti třídění odpadu, šetření s vodou a energiemi pomocí realizovaných 
programů, rovněž má projekt pomáhat s úklidem svého okolí. V rámci projektu se mohou plnit úkoly, 
třídit odpad do zapůjčených nádob, zapojovat se do soutěží, pořádat besedy na toto téma. 
V minulosti to zajišťovali nejčastěji žáci přírodovědného semináře, následně se podařilo zapojit všechny 
třídy do třídění plastů a papíru ve třídách. V pravidelných intervalech se realizovaly svozy dosloužilého 
elektra. Škola si tímto vydělala pomocí nasbíraných bodů za třídění všeho druhu na fotoaparát, zdarma 
realizování besed s Tondou Obalem, na nové pomůcky, kontejnery na třídění odpadu do tříd, návštěvu 
skládky v Černošicích. Pravidelně před vypuknutím pandemie jsme se účastnili sběrové a úklidové 
akce Ukliďme si Česko. Nyní po dvouleté odmlce se snažíme veškeré tyto akce obnovit. Ve škole 
máme místnost, kam žáci mohou donášet a třídit baterie, cartridge, drobné elektro (vysloužilé hračky, 
fény, mp3, …), papír, plasty. Dále byly pořízeny velké kontejnery na papír, plasty, do kterých tříděný 
odpad ze tříd vynášejí samotní žáci. Starají se o to sami. Dbá se na šetření energií, zhasínání světel při 
odchodu ze tříd, nadměrnou spotřebu vody, nepřetápění místností…ne vždy lehký úkol. 
Abychom opět veškeré programy co nejrychleji obnovili, zkusili jsme zavést nově i vyhlášení sběru 
či úklidu okolí v konkrétním měsíci. Popelnice na 
tento druh odpadu je umístěna ve vestibulu školy. V 
dubnu proběhne akce Ukliďme si Česko se sběrem 
odpadků v okolí školy, v květnu se zaměříme na 
sběr mobilů a cartridge  - náplní do tiskáren a v 
červnu na sběr baterií. Vždy budou u konkrétní 
nádoby materiály s informacemi, jak se s konkrétním 
odpadem nakládá dále po opuštění naší školy. 
Neznamená to však, že žáci nemohou během těchto 
měsíců přinášet baterie, drobné elektro, cartridge... 
Pokud se rozhodnou odpad donést, umístí ho do 
místnosti k tomu určené. Vždy naši pedagogové 
rádi poradí, kam s tím.  Co se stále nejlépe na naší 
škole odevzdává jsou vybité baterie. Ty odesíláme i 
několikrát během roku. V tomto jsou přeborníci naši 
nejmladší žáci.                           Ivana Brožovská



Společenská kronika
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V měsíci březnu oslavili  významné 
životní jubileum tito občané Staňkova: 

Lišková Marie, Krchleby  80 let
Brichcín Jan, Staňkov I  80 let
Andrlová Eliška, Staňkov I 80 let
Kraus Jaroslav, StaňkovII  80 let
Fictumová Marie, Staňkov I 75 let
Karban Antonín, Staňkov I  75 let
Baxová Anna, Staňkov I  75 le
Gruberová Božena, Staňkov II  75let
Šternberger František, Staňkov I 70 let
Beneš Stanislav, Staňkov I  70 let
Rott Vlastimil, Staňkov II  70 let 
Mlnáříková Anna, Staňkov I 70 let
Bártová Jaroslava, Krchleby 70 let 

Osvaldová Blanka, Staňkov I   70 let
Houdková Jarmila, Krchleby 70 let 
Skružný Jiří, Krchleby  70 let

V měsíci dubnu oslavili nebo oslaví 
významné životní jubileum tito občané 
Staňkova:
Holomojová Vlasta, Staňkov I 90 let 
Kozinová Emilie, Staňkov I 85 let
Tomášková Hana, Staňkov II 75 let 
Šteinbach Václav, Ohučov  75 let
Šůra Jaroslav, Krchleby  75 let 
Knetlová Miloslava, Staňkov I  75 let
Černý Václav, Vránov  70 let 
Baarová Jiřina, Staňkov II  70 let
Wohlmuth Pavel, Staňkov II 70 let 

Schejbalová Anna, Staňkov I 70 let
Swatoschová Hana, Staňkov II 70 let 
Poslední Jiří, Staňkov I  70 let
Chadim František, Staňkov II 70 let 
Kabátová Alena, Krchleby  70 let
Kabát Josef, Krchleby  70 let
Oslavencům blahopřejeme.

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY  
NA ŠKOLNÍ ROK 2022/2023

Vážení rodiče,
pro usnadnění a urychlení zápisu vašeho dítěte do naší mateřské 

školy budete moci využít 
ELEKTRONICKÝ PŘEDZÁPIS, který bude 

přístupný od 18. 4. 2022 do 29. 4. 2022.
Podrobnější informace o předzápisu budou uveřejněny 

v průběhu března.
Samotný zápis do MŠ se v letošním roce uskuteční prezenční 

formou v termínu od 9. 5. 2022 do 13. 5. 2022 vždy od 
8:00 do 11:00 hodin. Přesný termín si budete moci vybrat 

v elektronickém předzápisu.
K zápisu je nutné přinést vyplněnou žádost podepsanou 
oběma zákonnými zástupci a potvrzenou od pediatra, dále 

rodný list dítěte a váš občanský průkaz.
Pokud někdo nemůže elektronický předzápis využít, je 

možné si vyzvednout přihlášku přímo v mateřské škole po 
předchozí telefonické domluvě na tel. čísle  

379 492 203. Přihláška bude také k dispozici na našich 
webových stránkách. (V tomto případě si pak také domluvte 
telefonicky termín doručení vyplněné a potvrzené přihlášky).

NEZAPOMEŇTE UVÉST TELEFONNÍ ČÍSLO A 
E-MAIL!!!

Koncem května (termín bude upřesněn) bude zveřejněn na 
webových stránkách a na úřední desce MŠ (u vstupních vrátek) 

pod registračními čísly seznam přijatých dětí.

MLÁDENCI VE STAŇKOVĚ
První únorová sobota patří ve Staňkově již tradičně staňkovským 
mládencům a jejich Mládeneckému plesu. Stejně však jako minulý 
rok, ani letos se bohužel tento velice oblíbený ples neuskutečnil, 
a to opět z důvodu koronavirové krize. Mládenci si dlouhou dobu 
lámali hlavy nad tím, jak s touto nepříznivou situací naložit, a když 
už se zdála téměř bezvýchodná, přišli s nápadem uskutečnit pro 
staňkovské občany alespoň zážitek v podobě tradiční rozcvičky u 
kostela. Členové spolku doběhli na místo krátce po osmé hodině 
ranní a nutno podotknout, že bylo co sledovat. Místo vedoucího 
rozcvičky zaujal sám kronikář staňkovských borců a i díky léty 
nabytým zkušenostem pomohl svým svěřencům protáhnout 
všechny svaly v těle – některým pak dokonce i takové, o kterých by 
si kdekdo mohl myslet, že je v těle ani nemá. I přes jedno lehké, ale 
přesto bizarní zranění zvládli mládenci rozcvičku bez sebemenšího 
problému a někteří z nich se při zpáteční cestě dokonce osvěžili 
v ledové Radbuze. Pak už na ně čekal jen horký guláš a krátké 
posezení v základním táboře. Doufejme, že příští rok se již vyvede 
a my budeme mít opět možnost užít si mládenecké oslavy se vším 
všudy.



Bigbít pro Ukrajinu
	 11.	března	2022	proběhl	v	Lidovém	
domě	ve	Staňkově	charitativní	koncert	
rockových	kapel	Bigbít	pro	Ukrajinu.	Nápad	
uspořádat	nějakou	charitativní	akci	a	její	
výtěžek	věnovat	těm,	kteří	přišli	prakticky	
o	všechno,	těm,	kteří	se	ocitli	v	cizí	zemi,	
vznikl	hned	po	pár	dnech	války,	kdy	jsme	
začali	nevěřícně	sledovat	tisíce	a	desetitisíce	
uprchlíků,	kteří	museli	opustit	svůj	domov.	Teď	
jen	jakou	akci	zvolit.	Nakonec	zvítězila,	což	u	
mě	jako	u	bigbíťáka	nebylo	ani	překvapením,	
klasická	bigbítová	zábava	s	tím	rozdílem,	
že	vystoupí	více	kapel,	abychom	přilákali	co	
nejvíce	účastníků.	 
Prvním	úkolem	bylo	najít	co	nejbližší	termín	
a	sehnat	4-5	kapel,	které	budou	mít	čas	a	
chuť	se	tohoto	projektu	zúčastnit.	Termín	se	
nakonec	stanovil	na	pátek	11.	3.	se	začátkem	
ve	20:00	hodin.	Osobně	jsem	byl	velmi	mile	
překvapen,	že	žádná	kapela,	kterou	jsem	
oslovil,	neodmítla.	Všechno	klaplo,	a	dokonce	
přestaly	i	výpadky	elektrického	proudu,	
které	nás	ještě	půl	hodiny	před	začátkem	
několikrát	postihly.	Postupně	se	představily	
kapely	Hrajem	?,	Olympic	revival	Domažlice,	
DOA	rock,	Lionika	a	Telefon	a	zahrály	opravdu	
skvěle	a	společně	s	nimi	se	bavil	i	velice	
solidně	zaplněný	sál	Lidového	domu.	 
Akce	se	prostě	povedla.	A	to	hlavní	bylo,	že	
se	celkem	vybralo	nádherných	62	473,-	Kč	
!!!	Z	této	částky	se	vybralo	54	600,-	Kč	na	
vstupném,	prodalo	se	tedy	273	vstupenek,	
2	873,-	Kč	byla	v	pokladničkách	na	baru	
a	částkou	5	000,-Kč	přispěla	obsluha	baru	
v	čele	s	Mildou	Bekem.	Vybraná	částka	byla	
rozdělena	dětem	uprchlíků	ve	Staňkově	na	
zakoupení	oblečení,	věcí	pro	jejich	nejnutnější	
potřeby,	ale	i	třeba	věcí	do	školy	a	do	školky.	
Velký	dík	patří	i	vystupujícím	kapelám,	které	
vystoupily	bez	nároku	na	honorář.	Dále	bych	
chtěl	poděkovat	za	technickou	pomoc	Servisu	
PC	a	Westmusic,	Jájině	Kaufnerové	a	ZUŠ	
za	nádherné	plakáty,	zaměstnancům	města	
za	pomoc,	zvukaři,	obsluze	baru	a	dalším.	A	
samozřejmě	v	první	řadě	všem	těm,	kteří	se	
přišli	bavit	a	společně	s	těmi,	kteří	si	třeba	jen	
zakoupili	lístek,	zároveň	podpořili	dobrou	věc.	
Ještě	jednou	všem	děkuji.																	starosta
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Kultura

Daniel Hůlka
Zatímco před Vánoci náš kostel navštívila 
Magda Malá, před Velikonoci zde proběhl 
koncert další hvězdy první velikosti Daniela 
Hůlky. Pro obecenstvo, které zaplnilo kostel 
do posledního místečka, si připravil téměř 
hodinu a půl svých písní. Zazněly písně 
z Draculy, Monte Crista, Barona Prášila, 
Bídníků a Kata Mydláře. Celý koncert 
zakončil písní Ráj. Tohle vystoupení bylo 
opravdu velkolepé! Kdo nebyl, nepochopí.
Ale my ostatní jsme odcházeli z kostela 
nadšeni. Díky organizátorům a velké díky 
panu Hůlkovi. Bylo to opravdu super. fes



herce, jímž byl Josef Šváb-Malostranský, představil div ne jako 
příslušníka pražské spodiny, kde Jan Kříženecký, autor němých 
filmů, hledal, stejně jako mezi prostitutkami, své herce. Josef 
Šváb-Malostranský byl dávno před tím herec, kabaretiér, později i 
režisér, prozaik, dramatik a scénárista. Komě toho, že byl prvním 
českým hercem, na Jubilejní výstavě 1891 byl prvním Čechem, 
který promluvil a zazpíval do Edisonova fonografu. A hrál i režíroval 
mnoho dalších filmů němé éry.
Další nesmysl předložil ing. Šika, když uvedl, že první barevný 

film vznikl v roce 1950. V každé odborné literatuře i  na Wikipedii 
se uvádí, že první skutečný barevný film vznikl v roce 1939 v USA 
(Čaroděj ze země Oz) a první český barevný film Jan Roháč z Dubé 
v r. 1947.
Rovněž Paul Newman se nenarodil v Německu jako syn 
amerického okupačního vojáka, ale v r. 1925 v Ohiu v Americe jako 
potomek židovských emigrantů z Maďarska a Polska.
Chápu, že obsáhnout 40 témat zábavných historií ze všech 
možných i nemožných oblastí (viz www.akademie3v.cz) je těžké, 
k tomu ještě asi čtyři další cykly včetně cyklu Reminiscenční terapie 
plus pořádání zájezdů je náročné, ale neměly by tím přednášky 
trpět povrchností, zejména nazývají-li se akademie třetího věku. 
To, co jsme viděli ve Staňkově, by mělo mít pouze ten název – 
Zábavné historky. Nevím, jaké jsou požadavky na úroveň akademií 
3. věku, název ovšem mají honosný!
A doporučoval bych pořídit do oken přednáškové místnosti možnost 
zatemnění – promítání na plátno mezi prudce osvětlenými okny 
není nejvhodnější.                                                         Josef Steinbach

Akademie třetího věku
23. března jsme s manželkou vyrazili na Starou radnici na 
přednášku Zábavná historie filmu. Přednáška se konala v rámci 
Akademie třetího věku. Byla poměrně slušně navštívena, hlavně 
těmi, pro které především byla připravena. Přednášející ing.
Petr Šika se v první části pořadu věnoval historii kinematografie 

ve světě i u nás, 
technologickému 
vývoji natáčení, 
promítání i ozvučení 
filmu. Věnoval 
se i zajímavým 
a zábavným 
momentům v historii 
světových i českých 
filmů a jejich 
tvůrcům. 
Pořad diváky podle 
reakcí zaujal, 
přednášející si však 
řadu faktů vymyslel, 
přidal, spletl či 
zkomolil:
Prvního českého 
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V sobotu 26. 2. 2022 proběhl v obci Krchleby tradiční, v pořadí již 27. masopust. Od krchlebské hospody, kde 
průvod začínal, vyšlo kolem 40 masek v čele se škrchlebskou masopustní kárkou, která již několik let nahrazuje 
koňský povoz, a je tak nedílnou součástí místního folkloru. Za doprovodu hudebního tělesa sestaveného z větší 
části z místních šumařů se masopustní rej prohnal ulicemi vesnice a obveselil všechny štědré a  
pohostinné sousedy. V podvečerních hodinách se průvod opět navrátil k hospodě, kde byl ukončen symbolickým 
upálením Bakhuse, jakožto alegorii k ukončení zimy a příchodu jara. 

ŠKRCHLEBSKEJ

MASOPUST



Cestovatelské přednášky  
Jiří Kolbaba a Jakub Greschl
O tom, že mají staňkovští občané v oblibě cestovatelské přednášky, 
svědčí jejich velmi dobrá účast 14. února v kině na přednášce 
Jiřího Kolbaby a 3. března v přednáškovém sále Staré radnice na 
vystoupení Jakuba Greschla, který promítal a vyprávěl o své cestě 
západem USA.

Jiří Kolbaba (* 15. dubna 1957 Brno) je český cestovatel, foto-
graf a spisovatel, viceprezident Českého klubu cestovatelů. Proces-
toval všech šest kontinentů planety, více než 130 zemí světa. 
Popularizátor poznávání cizích kultur a ochrany fauny a flóry. Spo-
lupracuje s mnoha tištěnými i elektronickými médii, na rádiu Im-
puls má již mnoho let populární autorský pořad o cestování. Známá 
jsou zejména jeho jevištní diashow pro různé skupiny v celém 
Česku. Velkoplošné fotografie prezentuje při rozsáhlých výstavách 
doma i v zahraničí. Dosud vydal 8 publikací. 
V našem kině představil prezentaci výběru ze svých nejrůznějších 
cest po celém světě. Netajil se svojí láskou zejména k Islandu. Nád-
herné otografie doplnil neméně zajímavým a poutavým vyprávěním 
spojeným i s několika užitečnými radami pro amatérské fotografy i 
svými názory na život a svět kolem nás. 
Těm, kteří se této zajímavé akce nezúčastnili, lze doporučit jen jako 
malou ochutnávku návštěvu webových stránek:Jiří Kolbaba | tra-
veller & photographer | THE World.  

Jakub Greschl: Lékaři tvrdili, že Jakub Greschl původem 
z Holýšova se zřejmě nikdy nenaučí chodit. Nejenže se na nohy 
nakonec postavil, ale dokonce už procestoval 31 zemí. „Nic není 
nemožné,“ myslí si jednatřicetiletý muž.
Jako malý prodělal dětskou mozkovou obrnu. „Do pěti let jsem 
vlastně jenom ležel. Maminka se mi neuvěřitelně věnovala. 
Obětovala mi kus života,“ zdůrazňuje Jakub. Ten postupně 
absolvoval osm ortopedických operací. A jeho zdravotní stav se 
díky důkladné péči i zákrokům výrazně zlepšil.
V osmnácti se pak rozhodl, že navzdory svému hendikepu začne 
cestovat. Ze dne na den se sbalil a vyrazil na jazykový kurz do 
Londýna. „Všichni kolem říkali, že je to bláznivý nápad. Doktor mi 
tehdy povolil ujít maximálně dva kilometry denně. Ale maminka 
mě podpořila, i když se o mě strašně bála,“ popisuje dobrodruh a 
fotograf.
Nejvíce na něj zapůsobil Island. Nadšený byl také ze Spojených 
států amerických, kam se vydal s přáteli. Většinou totiž cestuje sám. 
Za tři týdny ujeli v dodávce 8000 kilometrů a ušli 140 kilometrů. 
„Fyzicky to bylo opravdu náročné. Šel jsem přes bolest, ale 
adrenalin zafungoval. Po návratu jsem pak skoro čtyři dny ležel ve 
vaně, aby si nohy odpočinuly,“ vtipkuje Jakub. Tuto cestu spolu se 
zajímavým a vtipným komentářem  představil ve Staňkově.
Jakub navštěvuje například domovy pro seniory nebo školy a 
ukazuje, že i přes zdravotní omezení si člověk může plnit svůj sen. 
„Chci ostatní motivovat,“ uzavírá.

Kultura v LD

23.	-	24.	4.	Jarní	
výstava	cibulovin	ČZS

2.	5.	Jů	+	Hele	na	
kouzelném	paloučku	
–	dětské	představení

14.	5.	Country	bál

3.	6.	Žákovský	ples
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V sobotu 26. 3. 2022 
proběhl v Lidovém 
domě závěrečný ples 
tanečního kurzu pod 
vedením tanečních 
mistrů z taneční 
školy Dance Stod 
manželů Cíchových. 
Ples ve zcela zaplně-
ném Lidovém domě 
doprovázela hudba 
Amati Band.



Strana 9  Březen / duben 2022  

Ten dělá to a ten zas tohle aneb 
Co se děje v místní školce?
 S novým rokem do nás vstoupila naděje, že už se všechno 
bude vracet do starých kolejí a život se přiblíží normálu. Ale hned 
prvních pár dnů v lednu nás přesvědčilo, že to tak lehké nebude. I 
když jsme všichni měli plno plánů, jak alespoň částečně dětem vyna-
hradit čas omezený covidem, ukázalo se, že se kolem nás opět začínají 
stahovat mračna – tentokrát omikronová. I některé školkové děti 
dohnal zákeřný vir a ty, které minul, dohnala zase karanténa. A tak se 
naše plány opět posunuly o nějakou dobu dál. Ale teď, s uvolňováním 
epidemických opatření, už snad konečně bude lépe.  
 Aby si děti užily veselí, radosti a bezstarostnosti, plánujeme 
pro ně během celého školního roku tematické celky, ve kterých nové 
poznatky získávají, získané upevňují a přitom se ještě baví většinou 
formou hry, protože ta je jejich věku nejbližší.
 Únorové dny nám do školky přinesly zimní olympiádu, maso-
pustní rej i karnevalové veselí. Předškoláci ze Včeliček po celou dobu 
konání olympiády pečlivě sledovali sportovní přenosy z Pekingu a také 
si většinu disciplín vyzkoušeli na vlastní kůži, i když jen v našich im-
provizovaných podmínkách. Zaujalo je to tak, že jim vymezený týden 
utekl jako voda.
 Předškoláci ze Žabiček si zase řádně užili masopust. Seznámili 
se se zažitými tradicemi a dozvěděli se ještě něco navíc.
 Ostatní děti (ze třídy Motýlků, Berušek a Vrabečků) řádily 
ve stylu Ria a karnevalové veselí se jim opravdu líbilo. Tematicky 
vyzdobené třídy vhodně doplnily příjemnou atmosféru. Hned ráno 
děti přicházely oblečené do kostýmů a už to se odrazilo na jejich ná-

ČESKÉ NEBE
Při pohledu na uveřejněný plakátek si jistě mnozí z vás 
pomyslí, že jdeme obrazně s křížkem po funuse, ale není 
to úplná pravda. Za prvé jsme sboru svatosvatě slíbili, 
že i třetí termín premiéry jedné z nejpovedenějších her 
(můžete o tom diskutovat, můžete i nesouhlasit, ale to je 
tak vše, co s tím můžete dělat) uveřejníme, i kdybychom 
to nestihli před představením, a za druhé proto, že si to 
tahle akce prostě zaslouží. Po velikém covidovém hladu po 
kultuře bez roušek se s akcemi roztrhl pytel, a přesto se 
divadelníkům povedlo skoro nemožné. V době, kdy jsou 
pořadatelé rádi za polovinu obsazeného sálu, se zde přidá-
valy židle, aby bylo kam si sednout.  Lidový dům praskal ve 
švech a věru bylo se na co dívat. Při některých uměleckých 
kreacích v sále zvhlo nejedno oko a obecenstvo odcházelo 
po představení nadšené. Díky.                                         fes

ladě.  Těšily se na soutěžení (skládání puzzle v časovém limitu, třídění 
různých materiálů podle předem daného kritéria, soutěž zručnosti a 
překonávání překážky za ztížených podmínek podle věku dítěte). Po 
jejich absolvování přišla na řadu relaxace a malá odměna. Násle-
dovala vtipně komentovaná přehlídka jednotlivých masek a hned 
po ní focení. Děti se mohly vyfotit kolektivně se svou třídou nebo s 
kamarádem, ale největší zájem byl o vyfocení ve fotokoutku, který byl 
za tímto účelem vyroben přímo na míru. Zde si mohly vybrat, jestli se 
na okamžik promění v klauna, prince nebo princeznu. Nechyběla ani 
tombola a chvíle napětí, kdo vyhrál? Samozřejmě, že všichni….kvůli 
rozzářeným dětským očím. Zlatým hřebem se stala diskotéka, která 
za pomoci veselých písniček roztančila úplně všechny. Na památku si 
všichni odnesli domů sladký balíček a pro vzpomínku diplom z této 
zdařilé akce.      M. Přibylová



Z archívu
Železniční trať Staňkov – Přeštice – Blovice

Obě staňkovské obce poznaly výhody procházející železnice již 
otevřením České západní dráhy v roce 1861. Roku 1851 byla 
podepsána rakousko-bavorská smlouva, která předpokládala 
výstavbu železnice do Bavorska. V roce 1857 schválil císař František 
Josef I. koncesi na stavbu a provoz železnice mj. z Plzně na hranici 
s Bavorskem. Na tu obdrželo 5. září 1859 státní koncesi a státní 
záruku konsorcium Pražské železářské společnosti (Lindheim, Lanna, 
bratři Kleinové, Richter). Na jaře příštího roku začala stavba úseku 
Plzeň – Domažlice, ale část konsorcia odstoupila a zbyli jen bratři 
Kleinové, kteří v prosinci 1860 založili Společnost Česká západní 
dráha, která železnici rychle dostavěla. Část trati Furth im Wald – 
Plzeň–Skvrňany byla dokončena za 17 měsíců. A nebýt povodní u 
Chotěšova v červenci byla by dráha otevřena dříve. Část k plzeňskému 
nádraží byla připojena po jeho dostavbě v dubnu 1862 a doprava 
cestujících ze Skvrňan byla prozatímně řešena dostavníkovou 
dopravou. 

O slavnostním spuštění této dráhy do provozu a vítání prvního vlaku 
ve Staňkově jsme psali do Staňkovska již před několika lety. Teď ještě 
několik slov a údajů k zamýšlené dráze, jež měla Staňkov spojit s Pře-
šticemi a Blovicemi. 

Ke konci století se množily návrhy na projektování železničních tra-
tí místního významu, kromě spojení shora uvedeného v nadpisu se 
uvažovalo rovněž o železničním spojení Staňkova a Kolovče. Snahy 
o zřizování doplňkových tratí v hospodářsky nerozvinutých oblastech 
podporoval též zákon ze 17. prosince 1892 o zvelebení železnic nižšího 
řádu. Tento zákon určoval technické parametry nových tratí a zároveň 
zmiňoval i finanční zajištění železničních staveb. Z podnětu soudního 
okresu Přeštice se záležitost místní trati Staňkov – Přeštice – Blovi-
ce začala rozbíhat v roce 1894, o rok později svolal první přípravné 
zasedání starosta přeštického okresu Karel Schönborn. V roce 1896 
bylo ustaveno družstvo zájemců (interesentů) o výstavbu této lokální 
železnice, která měla podle úplně původní myšlenky vést ze Staňkova 
také do Horšovského Týna. Přestože tato část byla později prozatím 
vynechána, podporoval horšovskotýnský okres projekt tratě i nadále. 
Dne 4. listopadu 1897 nařídilo c. k. ministerstvo železnic komisionální 
prohlídku budoucí trati. Ta se odehrála na konci ledna následujícího 
roku a to tak, že se projednával vždy určitý úsek budoucí železnice 
u městských úřadů: 24. ledna 1898 v Městysi Staňkově, 25. ledna 
v Přešticích, 26. ledna 1898 v Blovicích a 26. ledna 1898 odpoledne 
v Nepomuku. 

Okresní hejtmanství v Horšovském Týně se při tomto jednání vyslovo-
valo zásadně pro výstavbu nového spojení, které by propojilo Českou 
západní dráhu s tratí Plzeň – Železná Ruda. A tehdy se již plánovala 
v dalším projektu i později vybudovaná trať Staňkov – Horšovský 
Týn – Poběžovice, a vítalo se tedy vybudování železničního uzlu ve 
Staňkově. Nová trať měla přinést i výhody pro dopravu uhlí z výtuň-
ských dolů (ač by jinak byla plánována vlastní vlečka). Trať měla ze 
staňkovského nádraží vést na Výtuň, Merklín, Soběkury a Přeštice. 
Dále se jednalo o dvou odbočkách z Přeštic, jednak o trase z Přeštic 
do Blovic a jednak o odbočce ze Skašova do Nepomuka. Komise dopo-
ručila vystavět obě odbočky. 

Avšak kvůli nedostatečnému finančnímu zajištění projekt nebyl vůbec 
realizován. V rámci jiného projektu byl ale Staňkov od roku 1900 
propojen železnicí s Horšovským Týnem a Poběžovicemi. 
                                                                                     Radka Kinkorová

Velikonoce jsou nejstarším a především nejdůležitějším 
křesťanským svátkem a vrcholkem liturgického roku. Zpřítomňují 
nejenom utrpení a smrt Krista, ale hlavně jeho zmrtvýchvstání. 
Je to základ víry všech křesťanů. Zmrtvýchvstání Ježíše Krista 
je klíčem k pochopení dějin světa, dějin celého stvoření a hlavně 
klíčem k pochopení dějin člověka. Ježíšův příběh, ale asi nejen 
Jeho, ukazuje, jak jednoduše se mění lidské mínění od událostí 
Květné neděle, kdy čteme evangelium o slavném vjezdu Krista do 
Jeruzaléma, až po křik davu: Pryč s ním na Veliký pátek.

Nebyl-li Kristus vzkříšen, je vaše víra marná, říká sv. Pavel. 
Jinými slovy - víra by neměla smysl. Porozumění tajemství 
zmrtvýchvstání je velice těžké. Říkáme, že jenom smrt je jistá. 
Zmrtvýchvstání ale není jenom život po smrti. Je to život, který 
vyrůstá z Ježíšovy odevzdanosti, smrti a slávy jeho vzkříšení. 

V těchto dnech, v nejbližších týdnech a možná i měsících 
uvidíme toto utrpení a slávu u ukrajinských mužů, kteří pokládají 
své životy při obraně svobody své vlasti, u žen, které se rozhodují 
pro běženecký způsob života, aby ochránily své děti. Vidíme to i 
u tisíců dobrovolníků věnujících uprchlíkům svůj čas a svá obydlí. 

Pravá sláva tady zůstává skrytá, jenom občas ji cvičené oko 
uvidí v prostotě slov a činů.    P. Przemyslaw Ciupak
 
Bohoslužby ve Stankově:
Zelený čtvrtek: 18.00 h
Velký pátek: 18.00 h
Bílá sobota: 19.00 h
Neděle Zmrtvýchvstání Páně: 10.00 h
Velikonoční pondělí: 10.00 h
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Veselé Velikonoce
přeje všem čtenářům 

redakce
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Hledáme svářeče pro výrobu  
autobusů Mercedes-Benz.
Nabízíme rekvalifikaci zdarma. 
Výrobní závod EvoBus Holýšov

 733 627 642
Evobus.jobs.cz

a Mercedes-Benz jsou ochranné známky Mercedes-Benz Group AG.

Chceš změnu? 
Staň se svářečem. 
Nabízíme rekvalifikaci.

 

   

Výrobní závod EvoBus Holýšov
       733 627 642 
Evobus.jobs.cz

a Mercedes-Benz jsou ochranné známky Mercedes-Benz Group AG.

Procházky po okolí 
Cyklostezky 1 

 
Před pár měsíci mi můj doktor oznámil, že bych měl shodit (nebudu tvrdit, 
že pár kilo, protože to by bylo stejné, jako když z tanku vypadne šroubek), 
no, a infarktové situace například při cestě po schodech do podkroví nebo 
při zavazování tkaniček mu daly za pravdu. Někde jsem se dočetl, že sádlo 
je potřeba vyškvařit a u osobního to platí dvojnásob, a tak jsem se rozhodl, 
že začnu sportovat. Začal jsem vybírat sport. Gymnastiku jsem vyloučil 
hned (kladinu nebo cviky se stuhou by v mém provedení nevypadaly ani 
trochu důstojně), atletiku jsem vyřadil hned poté, a protože nechci nikomu 
nic kazit, odepsal jsem i týmové sporty. Moc toho, co se dá dělat venku 
(má podmínka - orbitrek jsem vyhodil loni poté, co nám posledních pár let 
sloužil jako objemný věšák na prádlo) po celý rok, nezbylo. Vlastně akorát 
cyklistika a turistika.  No, sádlo se prý začíná škvařit někdy po půlhodině 
intenzivního pohybu, což by při dvacetikilometrové rychlosti na kole zna-
menalo docela dlouhé trasy, které jsem na cyklostezkách bez toho, abych 
se vracel stejnou trasou, nenašel, a tak už půl roku chodím. Chodím kolem 
Staňkova a hledám nové, zajímavější trasy. Protože se svou manželkou 
potkáváme opravdu hodně lidí, kteří chodí na procházky, napadlo nás něco 
o našich trasách napsat, třeba pro inspiraci někomu z vás.  
U tras budeme uvádět orientační kilometry a obtížnost. Kilometry jsou 
uváděny od staňkovského náměstí T. G. Masaryka.  
První tipy jsem už umístil na web Staňkovska, ve zkrácené verzi je budeme 
uveřejňovat i zde.

Dialog dvou světů 17. března v Lidovém domě
Jestliže na jiném místě tohoto zpravodaje chválíme hojnou účast diváků 
na dalších akcích, musím s politováním konstatovat, že vystoupení herce 
Jana Potměšila a houslisty Václava Návrata se setkalo s trapným nezájmem 
Staňkováků – jejich program nazvaný Dialog dvou světů navštívilo dvanáct 
(!) diváků. Účinkující to však vůbec nerozhodilo a večer se stal velmi milým 
komorním setkáním a dialogem nejen dvou uměleckých směrů – herectví 
a vážné hudby, konkrétně hry na barokní housle, na nichž Václav Návrat 
předvedl několik ukázek barokních skladeb J. S. Bacha, A. Vivaldiho i jiných 
autorů té doby. Předvedl i rozdíl ve stylu hry na starý nástroj a na housle 
současné. Kromě toho dokázal o houslích a hře velmi zajímavě vyprávět. 
Jan Potměšil přednesl několik povídek z knihy Roberta Fulghuma „Všechno, 
co opravdu potřebuji znát, jsem se naučil v mateřské škole“ a dalších. Na 
závěr vystoupení, které se nakonec dosti protáhlo, přišly na řadu i „veselé 
historky z natáčení“ a příhody z jejich představení po celé republice. Tento 
pořad, jenž přiměl diváky nejednou k zamyšlení, se dosti lišil od vystoupení 
tzv. „bavičů“, kteří mívají sály mnohem plnější. Kdo však přišel, nelitoval. 
                                   Josef Steinbach

Cyklostezka do Krchleb je asi nejmladší ze staňkovských cyklotras, měří 
1 542 metrů a je prakticky součástí cyklotrasy 2180, která vede ze staňkov-
ského nádraží do Přeštic, a byla v tomto úseku původně vedená po silnici.
 
a) Nejjednodušší a nejlehčí je trasa pouze za most přes Srbický potok
a zpět. Je dlouhá 5,2 kilometru (dohromady tam a zpět) a časová
náročnost je jedna hodina, fyzická náročnost 2.
Kdo si chce užít trochu kardia, může dojít až ke krchlebskému hřišti,
a tím se dostane na 6,2 kilometru a náročnost 3. Tady už je hodina
opravdu málo, kopeček je náročnější a časový přídavek je 20 - 30
minut. Celá cesta vede po asfaltovém povrchu a je velmi pohodlná,
osazená lavičkami.
Tato cesta prakticky nesleze z nového asfaltového povrchu, takže se
na ní prý dá drandit na kolečkových bruslích, na kole nebo pohodlně
v kočárku. Za mne bych brusle vyřadil kvůli převýšení hned a
kočárek bych nechal u Srbického potoka, ale je to na vás...
b) Komu se nechce vracet stejnou trasou, kterou se ke Krchlebům
dostal, má hned několik možností, jak jít zpět jinudy. Všechny zahrnují
pevnější obuv a za mokra nějaké to bláto. Nejkratší je před mostem
přes Srbický potok zahnout k Vížkám, dojít na rozcestí k Holubí
hlavě a vrátit se do Staňkova okolo staňkovského hřbitova po naučné
stezce Po stopách Jiráskovy lucerny. Tady je náročnost pořád
2, délka trasy 6,7 kilometru, odhadnutá časová náročnost hodina
a dvacet minut. Pro pokročilejší věk dodávám, že po napojení od
Holubí hlavy jsou na trase opět lavičky. Tady to na kole ještě půjde,
na kočárek spíš zapomeňte, cesta od Holubí hlavy je dost kamenitá.
Další tipy zase příště...      fes  
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Příští uzávěrka je 15. května 2022.

Hokejisté bojují v krajské soutěži 

Staňkovský hokejový klub v aktuální sezoně měří své síly se soupeři ve 
třetí skupině Krajské soutěže mužů Plzeňského kraje. Vzhledem k tomu, 
že byl soutěžní ročník 2020/21 zrušen, tak se jedná o 21. sezonu klubu 
od obnovení staňkovské hokejové tradice. I v tomto ročníku se vznášel 
otazník nad průběhem sezony, ale nakonec se část zápasů odložila a klubu 
vznikly mimořádné náklady z důvodu povinnosti testování. V době psaní 
tohoto článku máme odehráno 15 utkání z celkových 18. Bilance Staňkova 
v těchto utkáních je osm výher, jedna remíza a šest proher se skórem 
61:62 (viz. tabulka). V únorových zápasech Staňkov nejprve remizoval 2:2 
se Sokolem Díly, poté prohrál 2:4 s HC Holýšov a dále vyhrál 6:1 nad HC 
M. Touškov na stadionu v Třemošné. Poté přišel dvojzápas s HC Spartakem 
Žebrák B. V prvním duelu vyhrál Spartak Žebrák na svém domácím ledě na 
stadionu v Hořovicích vysoko 11:1. O týden později Staňkov soupeři prohru 
oplatil a na domácím domažlickém ledě zvítězil 4:3. Poté Staňkov zavítal na 
zimní stadion v Rokycanech, kde podlehl Sokolu Lipnice 3:5.  
V prvním březnovém utkání porazil Staňkov na domácím ledě TJ Příkosice 
4:2. V posledních třech letošních zápasech se Staňkov utká s kluby: HC M. 
Touškov, Sokol Lipnice a TJ Příkosice. Nejlepším střelcem našeho mužstva 
je Petr Hoffman s 11 góly a nejlepším obráncem je Marek Přibyl se 7 góly a 
2 asistencemi.  
 Závěrečná schůze hokejového klubu se uskuteční v sobotu 26. 3. v Pivnici 
u Šimků u Milana Hilperta, na jehož lahodný pivní mok se všichni hráči 
těší. Rádi bychom poděkovali městu Staňkov za finanční podporu, které si 
moc vážíme. Více na  www.hcstankov.cz .

TABULKA - KSM plzeňského kraje - skupina C  
Pořadí   Klub           Utkání  V  R  P   Skóre  Body 
1. HC Holýšov            15        11  2  2   81:40   24 
2. Jiskra Bezdružice   17        10  4  3   89:62   24 
3. Sokol Lipnice         16          7  6  3   71:66   20 
4. HC Spartak Žebrák    15          8  2  5   85:55   18 
5. HC Staňkov           15          8  1  6   61:62   17 
6. Sokol Díly            16          7  1  8   73:68   15 
7. TJ Čechie Příkosice  16          7  0  9   69:81   14 
8. HC Chotíkov           17          5  2 10   68:81  12 
9. TJ Apollo Kaznějov   17          6  0 11   69:94  12 
10.HC M. Touškov        16          1  2 13   46:103  4                 V. Němec
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Sport

Nejnavštěvovanější cyklostezka je do Vránova a dále do Křenov s 
jedním z největších turistických cílů - zmrzliny u Mildy. Z náměstí 
a zpět je to krásných 8,5 kilometru. Fotografie z 29. 3.

Na poslední chvíli 
 

fotografie staňkovského nádraží je z 2. 4. 2022. Aprílové počasí nás 
letos opravdu pořádně překvapilo...


